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PROTOKÓŁ Nr XL/2014 kadencji 2010 - 2014 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 
odbytej w dniu 27 marca 2014 roku, o godz. 12.

00
 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 15  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2014 z dnia 20 lutego 2014 z sesji Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 2013 roku oraz 
analiza potrzeb w zakresie pomocy społecznej. Współpraca z GOPS i innymi 
instytucjami.  

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2013 roku. 
8.  „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Średzkiego na lata 
2014 – 2020,  
- przyjęcia powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2014 – 
2020, 
- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania zasadności skargi 
na działalność Starosty Średzkiego,  
- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Polski Związek Emerytów, Rencistów i 
Inwalidów Zarząd Oddziału Rejonowego w Środzie Śląskiej), 
- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Koło Związku Kombatantów RP i Byłych 
Więźniów Politycznych w Środzie Śląskiej), 
- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Koło Związku Sybiraków w Środzie 
Śląskiej), 
- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Związek Inwalidów Wojennych 
Rzeczypospolitej Polskiej Zarząd Oddziału w Środzie Śląskiej), 
- oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych Powiatu 
Średzkiego, 

- wyrażenia zgody na przedłużenie  umowy użyczenia pomieszczenia piwnicznego 
znajdującego się w budynku  w Środzie Śląskiej przy  ul. Kilińskiego 30, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.        
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Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2014 z dnia 20 lutego 2014 z sesji Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2014 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 20 lutego  2014 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXXIX/2014 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 0  

 
Do sali wszedł radny Osiecki  
Obecnych 16 radnych. 
 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.                                                       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 2013 
roku oraz analiza potrzeb w zakresie pomocy społecznej. Współpraca z GOPS i innymi 
instytucjami. załącznik nr 5 do protokołu (w związku z obszernym materiałem, 
sprawozdanie dostępne jest w Biurze Rady) 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2013 roku – załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 8/ „15 min. dla wyborców” 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Ad.9/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Wicha 
Nie mam tutaj bezpośrednich uwag do tej uchwały, tylko dla mnie to jest zastanawiające, że tych 
pieniędzy jest coraz mniej na rehabilitację. Bo jeżeli z tych pieniędzy mamy warsztaty terapii 
zajęciowej 443 tys. zł., a środki ogółem 958 tys. zł., pamiętam, że ileś lat temu tych środków było 
dwukrotnie więcej, a nawet więcej trzykrotnie więcej, czyli z roku na rok, na rehabilitację, czyli na 
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osoby niepełnosprawne przeznacza się coraz mniej pieniędzy. No jest taka polityka widać Rządu 
i też tu w telewizji widać, dlatego tutaj jest to bardzo smutne. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że to jest Panie radny stwierdzenie, nie wymaga dyskusji. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/253/2014 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
 

- przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Średzkiego na lata 
2014 – 2020,  

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/254/2014 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Średzkiego na lata 2014 – 2020 

 
- przyjęcia powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2014 – 
2020, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Wojewódka 
Czytając załączony do uchwały program nie mogę zgodzić się z pewnymi rzeczami, czy mam 
pewne wątpliwości. Skąd wzięły się takie stwierdzenia jak „negatywne postawy społeczne”, ja 
rozumiem, że to dotyczy osób niepełnosprawnych, nie sądzę, żeby te osoby były jakoś 
negatywnie nastawione do społeczeństwa, czy „niski poziom wykształcenia i zatrudnienia”. 
Chciałbym się zapytać jakie były kryteria oceny i tego, że tutaj takie stwierdzenia się znalazły. I 
jeszcze jedna rzecz – utrudniony dostęp do miejsc użyteczności publicznej, wspominamy o 
placówkach oświatowych, a nie wspominamy o innych obiektach użyteczności publicznej, 
chociażby przykład Starostwa do którego niepełnosprawni nie są w stanie na dzień dzisiejszy się 
dostać. 
 
Katarzyna Misiuna – Dyrektor PCPR w Środzie Śląskiej 
Stwierdzenia o których Pan mówi wzięły się z krajowego programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych, a także z takiego dokumentu, który nazywa się Agenda 22. To jest 
dokument, który został przygotowany przez Ministerstwo na podstawie diagnozy społecznej 
ogólnopolskiej na zlecenie Ministerstwa. I to są takie dane, które bierzemy z tych dwóch 
dokumentów, dlatego, że przeprowadzenie diagnozy takiej bezpośredniej w danym powiecie jest 
dość kosztowne, dlatego korzystamy z czegoś co już powstało. 
 
Przewodniczący Rady 
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Stwierdzenie, że dostęp dla osób niepełnosprawnych do Starostwa jest stwierdzeniem 
prawdziwym, nie mniej w tym temacie Zarząd Powiatu czyni pewne starania, ażeby tą 
niedogodność zlikwidować.       
    
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/255/2014 w sprawie przyjęcia powiatowego programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2014 – 2020 
 

- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania zasadności skargi 
na działalność Starosty Średzkiego,  

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Wojewódka 
Nie załączono tutaj tego co nam napisało SKO. Z uzasadnienia wynika, że SKO się tą jedną 
sprawą zajmowało i przekazywało Starostwu, natomiast ten załącznik, który my dostaliśmy jest 
tylko ta skarga. Tak patrząc na to, to można by odnieść takie wrażenie, że od 4 listopada do dnia 
dzisiejszego nic w tej sprawie się nie działo. Także prosiłbym, aby radni mieli pełną informację, 
jeśli Państwo przekazujecie. I w uzasadnieniu jest odniesienie do pisma SKO, to wypadałoby to 
pismo radnym załączyć, że coś w tej sprawie było robione przez te kilka miesięcy, zajmowało się 
tym Samorządowe Kolegium Odwoławcze i przekazało. Mówię, z tego co otrzymaliśmy wynika, 
że od listopada do dnia dzisiejszego sprawa sobie leżała. 
 
Przewodniczący Rady 
Dlatego Panie radny jest wniosek, ażeby zbadała to Komisja Rewizyjna i wtedy będziemy 
dyskutować nad tym. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa nie można zgodzić się z takim stwierdzeniem, że sprawa sobie leżała, chociaż 
rozumiem, że Pan mówi o wnioskach jakie wyciągnął z tych dokumentów. Sprawa jest 
wielowątkowa i Państwo Szwedo piszą od wielu lat do naszego urzędu, różne wydziały tą sprawa 
się zajmowały. Natomiast w pewnym momencie na nasze stanowisko Państwo Szwedo wnieśli 
zażalenie do SKO. My przekazaliśmy do SKO do rozpatrzenia tę sprawę wraz z całą 
dokumentacją, natomiast SKO odpowiedziało, że „to nie my możemy się tym zajmować według 
właściwości, tylko powinna Rada Powiatu” traktując to jako skargę na Starostę Powiatu. W 
związku z powyższym ciężko dołączyć całą dokumentację wieloletnią, jeśli chodzi o 
korespondencję między urzędem a Państwem Szwedo, tym razem to jest Pani Czesława 
Szwedo, czasami jest ze współmałżonkiem. Natomiast przekazaliśmy w uzasadnieniu, że zostało 
to przekazane przez SKO do rozpatrzenia wraz z samym tym pismem zażaleniowym, bez 
wszystkich załączników, które zostały dołączone. Bo tak jak powiedziałem dokumentacja jest 
obszerna, oczywiście do zaznajomienia się w Biurze Rady, w poszczególnych wydziałach i 
myślę, że Komisja Rewizyjna będzie to wszystko analizowała i Państwu jako propozycję 
stanowiska Rady na następnej sesji zostanie to wszystko wyjaśnione.              
  
Nikt więcej z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Salę opuścił radny Szałankiewicz 
Obecnych 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/256/2014 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej zbadania zasadności skargi na działalność Starosty Średzkiego 
 

- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Polski Związek Emerytów, Rencistów i 
Inwalidów Zarząd Oddziału Rejonowego w Środzie Śląskiej), 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Do sali wrócił radny Szałankiewicz 
Obecnych 16 radnych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/257/2014 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 
 

- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Koło Związku Kombatantów RP i Byłych 
Więźniów Politycznych w Środzie Śląskiej), 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/258/2014 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 
 

- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Koło Związku Sybiraków w Środzie 
Śląskiej), 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/259/2014 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 
 

- nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” (Związek Inwalidów Wojennych 
Rzeczypospolitej Polskiej Zarząd Oddziału w Środzie Śląskiej), 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/260/2014 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 
 

- oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych Powiatu 
Średzkiego, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady 
Wniosek mój jest, ażeby w skład komisji wchodzili: radny Marek Bawoł. Czy Pan radny wyraża 
zgodę? 
 
Radny Bawoł 
Wyrażam zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym, aby Pan radny Marek Bawoł wszedł w skład komisji? 
 

ZA – 15 P – 0 W – 1 
 
Przewodniczący Rady 
Jest propozycja, aby drugim radnym w składzie komisji był radny Krzysztof Szałankiewicz. Czy 
radny Szałankiewicz wyraża zgodę? 
 
Radny Szałankiewicz 
Tak, wyrażam zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym, aby radny Szałankiewicz wszedł w skład komisji? 
 

ZA – 15  P – 0  W – 1 
      
Przewodniczący Rady 
Ogłosił dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XL/261/2014 w sprawie oddelegowania do prac Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku dwóch radnych Powiatu Średzkiego, 
 

- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia pomieszczenia piwnicznego 
znajdującego się w budynku  w Środzie Śląskiej przy  ul. Kilińskiego 30, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XL/262/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  umowy użyczenia 
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pomieszczenia piwnicznego znajdującego się w budynku  w Środzie Śląskiej przy  ul. 
Kilińskiego 30, 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014. 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Wicha 
Korzystając z okazji, że są przedstawiciele – dyrektorzy szkół, bo w tej chwili mamy 
przegłosować zmniejszenie wydatków w poszczególnych szkołach. Chciałbym usłyszeć opinię, 
jak szkoły podchodzą do tego, czy się zmieszczą w tym? Czy uchwalamy to w tej chwili, że im 
zmniejszamy, a za chwilę będziemy uchwalać, że będziemy musieli zwiększać. Chciałbym 
usłyszeć opinie bezpośrednio od dyrektorów, których to dotyczy. Czy te zmniejszenia, jest 
możliwość, że po tych zmniejszeniach szkoły się zbilansują? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, arkusze, ja rozumiem. 
 
Radny Wicha 
Niech mnie Pan zrozumie to jest coś co uchwalamy. 
 
Przewodniczący Rady 
Ustaliliśmy, że do 10 kwietnia nastąpi spotkanie Zarządu Powiatu, Skarbnika, Pani kierownik 
Jaskuły, dyrektorów szkół gdzie po analizach, bo w tej chwili dyrektorzy do końca tego nie mają 
przeanalizowanego, pozycje oczywiście wynikają z ilości uczniów. Ale te dane będą 
dokładniejsze. Nie mniej jednak Panie Dyrektor chciałby się dzisiaj na ten temat wypowiedzieć? 
Dzisiaj nie, nie są przygotowane, ponieważ nie są przygotowane analizy. 
 
Skarbnik 
Jeżeli chodzi o subwencje, jak Państwu mówiłam na komisjach, subwencja w stosunku do 
ubiegłego roku została zmniejszona o ponad milion złotych, to wynika z mniejszej ilości dzieci w 
roku szkolnym. Natomiast zmiany dokonujemy po wnikliwej analizie Pani Kierownik, jeżeli w 
momencie kiedy przychodzi metryczka i tu zaznaczyć, że wydatki we Zespole Szkół powinny 
zostać zmniejszone akurat o 570 tys. zł. na dzień dzisiejszy zmniejszamy o 300 tys. zł. i trzeba 
mieć pełną świadomość, że do końca roku na pewno te wydatki nie zostaną zwiększone, bo są to 
wydatki bieżące i nie mamy już możliwości zgodnie z ustawą o finansach publicznych zwiększyć. 
Natomiast za budżet, a zwłaszcza tego roku, bo na pewno na tym spotkaniu będziemy o tym 
rozmawiać, będzie wyłącznie odpowiadał dyrektor szkoły i ich księgowe. 
 
Przewodniczący Rady 
Niestety Panie radny, Panie nie są w stanie zaspokoić Pana ciekawości, temat jest na pewno 
trudny, złożony, wymaga podjęcia do końca kwietnia. Trzeba się z tym tematem zmierzyć. Jest to 
jedno z najtrudniejszych zadań obecnych jakie Powiat ma do rozwiązania.              
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W - 2  podjęła 
uchwałę Nr XL/263/2014 w zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014. 

 
Ad. 10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Rachwalska 
Z tego co wiem zostały odrolnione spore tereny na terenie gmin gdzie inwestują elektrownie 
wiatrowe i z tego tytułu Powiatowi należą się jakieś opłaty. Chciałam zapytać czy to jest 
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prawda? Jaka to jest wysokość opłat, czy one zostały wniesione i kiedy będą wniesione, bo 
zdaje się, że decyzje już są. 
 
Wicestarosta 
Decyzje o odrolnieniu nie są bezpośrednio związane z opłatami. Opłaty są naliczone, ale 
zgodnie z ustawą, kiedy inwestor przystępuje do rzeczywistego wyłączenia wtedy wnosi 
opłaty i te opłaty są do Marszałka, to nie są dochody Powiatu.       
 
Ad. 11/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Wicha 
Ja mam krótki taki wniosek, bo już wnioskowałem, żeby na tej trasie Kostomłoty – Samborz 
te krzewy przyciąć. A została tam minimalna ilość przycięta i dalej to grozi 
niebezpieczeństwem i obciera samochody jak się dwa samochody mijają to jeden po 
krzakach jedzie. To znaczy taka prośba jest, żeby to wykonać w najbliższym czasie gdyby 
było to możliwe, bo dużo kierowców zwraca na to uwagę. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że Pan Wicestarosta przyjął to do realizacji. Dobrze, wniosek jest złożony, jeśli 
będą problemy odpowiemy dlaczego nie możemy tego zrealizować. 
 
Radna Rachwalska 
Chciałabym jeszcze zapytać Pana Wicestarostę, czy związku z inwestycjami jakie były 
prowadzone, procedurami jakie były związane z tymi inwestycjami trwa kontrola NIK-u? Czy 
była kontrola tutaj u nas w Starostwie i czy jest już raport? 
 
Sekretarz 
Tak, odbyła się kontrola Najwyższej Izby Kontroli odnośnie inwestycji wiatrakowych, została 
zakończona. Zostały wydane wstępne zalecenia, jesteśmy na etapie wniesienia zastrzeżeń 
do tych zaleceń. I na dzień dzisiejszy czekamy na rozstrzygnięcie w postaci warszawskiego 
oddziału Najwyższej Izby Kontroli odnośnie tych naszych uwag do zaleceń pokontrolnych. 
 
Radna Rachwalska 
Czy mogę dopytać jakie to były zalecenia, chociaż w skrócie? 
 
Sekretarz 
Tak. Chodziło o, zdaniem NIK-u wydawanie pozwoleń na budowę, na inwestycje wiatrakowe 
powinny się toczyć w rozumieniu przepisów kodeksu postępowania administracyjnego. My 
stoimy na stanowisku, że w rozumieniu Prawa budowlanego. Chodzi o termin wydawania 
pozwolenia na budowę. Zgodnie z KPA jest to niezwłocznie, nie dłużej niż w ciągu 30 dni, 
jeśli jest potrzebne postępowanie wyjaśniające, w szczególnie skomplikowanych 
przypadkach do 60 dni. Natomiast my stoimy na stanowisku takim, że art. 35 ust. 6 Prawa 
budowlanego określa ten termin jako nieprzekraczalny 65 dni. To jest jedynie spór odnośnie 
terminowości wydawania decyzji - pozwoleń na budowę. Natomiast, jeśli chodzi o same 
pozwolenia  na budowę i całej procedury zarówno pozwoleń na budowę jak i wyłączeń 
gruntu z produkcji rolniczej, jak i ujęcia w ewidencji gruntów i budynków, tutaj żadnych 
zastrzeżeń w tym zakresie nie było. 
 
Radny Osiecki 
Chciałbym złożyć wniosek do Zarządu o ponowne rozpatrzenie wniosku Pani Magdy Jurek, 
który trafił zgodnie z kompetencjami do Państwa. Ja może tylko krótko wyjaśnię o co chodzi. 
Na sesji Rady Gminy radna Magda Jurek z Lutyni złożyła wniosek z prośbą o rozpatrzenie 
możliwości szczepienia kasztanowców wzdłuż drogi. Droga jest powiatowa, stąd też wniosek 
został skierowany do Powiatu. Zarząd udzielił odpowiedzi, którą w zasadzie odpowiedź 
można spuentować w ten sposób, że Powiat tego nie będzie robił, gdyż zawsze to gminy 
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robiły. Natomiast ja chciałbym tutaj odesłać do ustawy Prawo ochrony środowiska gdzie jest 
powiedzenie i wskazane na co środki z tak zwanych wpływów z tytułu gromadzenia opłat i 
kar za korzystanie ze środowiska powinny trafiać. Gmina Miękinia zrobiłaby  to, ale nie mniej 
jednak przypominam, że to jest to w pasie drogi powiatowej. I należałoby rozważyć taką 
ewentualność, że Gminie powierza się to zadanie, tylko to znowu procedury są, koszty są 
niewielkie. I Zarząd też powinien wziąć pod uwagę fakt, że może później wycięcie tych 
drzew, które zostaną tak uszkodzone, będzie droższe niż teraz skierowanie części tych opłat 
gdzie planuje się w budżecie na 2014 rok - 50 tys. zł. wskazuje się wydatki bieżące, aby w 
części właśnie pokryły koszty związane ze szczepieniem tych drzew. Owszem z tego co 
pamiętam Środa Śląska szczepiła te kasztanowce w obrębie miasta, ale już była 
właścicielem, przejęła, chociaż może wcześniej, tylko wtedy jeszcze nie zwracano uwagi na 
to czy to jest, ale miała w zasobie. Może Pan Wicestarosta więcej w tym temacie pamięta. 
Wniosek jest taki, aby ponownie rozpatrzyć wniosek Pani Magdy Jurek. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja rozumiem, że Zarząd ten wniosek przyjął i odpowiedzi nie udzielimy dzisiaj, należy to 
rozpatrzyć.                         
      
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Ad. 12/ Sprawy różne. 
 
Wicestarosta 
Dzisiaj o godz. 10.00 byłem na posiedzeniu, na pierwszej części  z powodu sesji tylko konwentu 
Powiatów Województwa Dolnośląskiego. 
 
Przewodniczący Rady 
Starostów. 
 
Wicestarosta 
Starostów. To znaczy jest to konwent Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego, ale 
reprezentują Starostowie, ale jest to konwent Związku Powiatów. Podstawowym tematem 
pierwszej części była sprawa „schetynówek”, dofinansowania Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Informacja z teraz, bo wszyscy Państwo jesteście zainteresowani 
możliwością ogłaszania przetargów i dofinansowań „schetynówek”. Nowy pan Wojewoda, pani 
zastępca dyrektora Wydziału Infrastruktury przedstawili sytuację na dzisiaj. Planowane było w 
Wieloletnim Programie miliard złotych na ten rok, w budżecie uwzględniono 250 milionów, czyli 
15 milionów na Dolny Śląsk, lista rankingowa, która została ogłoszona w październiku załapało 
się po sześć wniosków z gmin i po sześć z powiatów. Po długiej dyskusji i przekazaniu części 
środków zysku  Lasów  Państwowych na program miało być przeznaczone 900 milionów złotych, 
wtedy na Dolny Śląsk trafiłoby 54 miliony. Po tym, po protestach w Sejmie po zabraniu 200 
milionów już oficjalnie z tego programu najprawdopodobniej z 700 milionów Dolny Śląsk  dostanie 
42 290 000 zł. z czego na drogi powiatowe połowę – 21 145 000 zł. Będzie to dofinansowanie po 
17 wniosków z gminy z listy rankingowej i 17 wniosków powiatu. Kiedy będzie wiadomo oficjalnie, 
bo padło pytanie do Pani dyrektor, bo Pani dyrektor mówi róbcie przetargi, ogłaszajcie przetargi 
róbcie drogi po 17 się załapie. Kiedy Starosta oławski zapytał, a co będzie, czy to już jest pewne? 
Nie, to jest projekt uchwały Rady Ministrów, jeżeli Rada Ministrów zmieni uchwałę, to wtedy 
zrobicie to ze środków własnych. To jest informacja na dzisiaj, nie została podpisana jeszcze ani 
jedna umowa do dofinansowania z tych pierwszych sześciu, które wiedziały, że będą robić już w 
listopadzie. Na dzień dzisiejszy może się okazać, że w ciągu najbliższych dni będziemy wiedzieli i 
że na program, na dofinansowanie będziemy mieli umowę na drogę Ujazd Górny– Jarostów. Jeśli 
chodzi o drugie wnioski, to wtedy kiedy zostaną wykorzystane pieniądze na pierwsze, czyli  na 
przykład część powiatów nie będzie realizować, chociaż się zgłosiła do programu. W sytuacji 
kiedy będą oszczędności poprzetargowe i zostanie na zaspokojenie pierwszych, wtedy będą 
brane pod uwagę drugie wnioski. To jest sytuacja na dzisiaj. Myślałem, że po wczorajszym 
posiedzeniu Rady Ministrów, że dzisiaj Pan Wojewoda przekaże konkretniejsze informacje, jest 
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to projekt uchwały. Jeśli ten projekt uchwały zostanie przyjęty, to ogłaszamy przetarg, wszystko 
jest przygotowane na ogłoszenie przetargu na to pierwsze zadanie. To jest informacyjnie.  
 
Przewodniczący Rady 
Z przykrością stwierdzam, że wiemy, że niewiele wiemy, musimy czekać. W Komendzie 
Powiatowej Policji nastąpiły zmiany - odszedł komendant Stanisław Zimoch oraz zastępca 
Jarosław Szydło. Komendant Wojewódzki mianował nowego Komendanta, jest to Pan Dariusz 
Łopuszyński. Odwiedził Pana Starostę, miałem przyjemność go poznać. Miał być dzisiaj na sesji, 
przedstawić się, ale niestety jest dzisiaj konkurs na zastępcę komendanta Powiatowej Policji w 
Środzie Śląskiej. Sesja kwietniowa odbędzie się planowo 24 kwietnia.  
3 kwietnia w przyszły czwartek mamy Galę 15-lecia Powiatu Średzkiego o godz. 14.00 w Domu 
Kultury. Wszyscy, szanowni Państwo, jak tu jesteście otrzymaliście zaproszenia, w związku z tym 
zapraszam na tą galę. 
Przypominam, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe. 
Jutro drużyna Powiatu wyjeżdża na Mistrzostwa radnych w Halowej Piłce Nożnej. 
Jeżeli jest potrzeba możemy zrobić szkolenie na temat oświadczeń majątkowych, ale nie 
wpłynęły takie wnioski. 
I jeszcze jedno Pan Sekretarz udzieli informacji odnośnie propozycji spotkania z radnymi na 
temat porad prawnych. 
 
Sekretarz 
Proszę Państwa do Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo od Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej i Prezesa Związku Powiatów Polski z prośbą o zorganizowanie spotkania z 
Państwem jako radnymi w zakresie projektu do którego przystąpiło Ministerstwo i Związek 
Powiatów Polskich, a dotyczącego opracowania kompleksowych i trwałych mechanizmów 
wsparcia poradnictwa prawnego i obywatelskiego w Polsce. Chodzi o nieodpłatne poradnictwo 
dla osób o ciężkiej sytuacji majątkowej. I tak jak pisze Pan zarówno Minister jak i Prezes Związku 
Powiatów Polski nieodzownym elementem byłoby spotkanie z radnymi, aby przedstawiciel tych 
dwóch instytucji mógł Państwu zaprezentować na czym to polega. Więc prośba do Pana 
Przewodniczącego o uzgodnienie terminu z Państwem i przedstawienie tym przedstawicielom 
kiedy mogą się z Państwem spotkać. 
 
Przewodniczący Rady 
Są dwie propozycje, abyśmy się spotkali w środę 23 kwietnia podczas posiedzeń komisji, albo 
przed sesją godzinę? Czy w środę powiedzmy o godz. 15.00 po komisjach, czy w czwartek przed 
sesją? 
 
Radny Wicha 
Przed sesją. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo jest wniosek aby spotkanie zrobić w czwartek 24 kwietnia o godz. 11.00 przed 
sesją, kto jest za takim wnioskiem? 
 

ZA – 14 P – 0 W - 2 
 
Przewodniczący Rady 
Większość jest za tym, aby spotkanie zorganizować w czwartek 24 kwietnia przed sesją.                               

 
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XL w kadencji 
2010 – 2014 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:                                                                              Przewodniczący Rady 
          (-)                                                                                                        (-) 
Maria Pstrowska                                                                            Witold Rutkowski 
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